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PROTOKÓŁ Nr  37/2019 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 24 września 2019 roku, o godz. 10:00 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Waldemar Trelka    - Starosta Radomski  
2. Roman Frąk  - Wicestarosta Radomski  
3. Zbigniew Dziubasik - Członek Zarządu 
4. Krzysztof Kozera             - Członek Zarządu 
5. Zdzisław Mroczkowski    - Członek Zarządu 
 
Oraz 
Joanna Wontorska        -  Skarbnik Powiatu 
Rafał Czajkowski          -  Sekretarz Powiatu, 
 (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu), 
Marcin Genca-               - Rzecznik Starosty 
Krzysztof Szewczyk       - Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 
 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka  powitał członków Zarządu. Następnie poprosił o 
wprowadzenie zmian do porządku  obrad o punkt 2a dotyczący informacji na temat MODN w 
Radomiu z siedzibą w Iłży oraz punktu 7a dotyczącego przyjęcia wstępnych założeń do 
projektu budżetu powiatu radomskiego na 2020 rok. 
 
 
Po naniesieniu zmian porządek obrad  przedstawiał się następująco: 
 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołu Nr 34/2019 posiedzenia Zarządu. 
 
2a      Informacja na temat MODN w Radomiu z siedzibą w Iłży. 
 
3. Rozpatrzenie wniosku Nr 30/2019 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o 216.000 złotych z 
przeznaczenie na zadanie inwestycyjne „3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – 
Gmina Gózd” oraz zmiany zakresu zadania z jednoczesną zmiana nazwy zadania z 
„3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – Gmina Gózd” na „3531W Kuczki – 
Kazimierówka – Skaryszew – Gmina Gózd, Skaryszew”  

 
4. Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2019 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

Wyrażenie zgody na likwidację środka trwałego, pozostałych środków trwałych i 
niskocennych składników majątkowych (kartoteka ilościowa), sprzedaż pozostałego 
środka trwałego oraz wykreślenie z ewidencji pozostałego środka trwałego, 
wymienionych we wniosku PUP AG.233.4.2019.MB z dnia 10.09.2019 r. 
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5. Rozpatrzenie wniosku Nr 1 /2019 Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w 
Radomiu w sprawie dokonania zmian polegających na zwiększeniu dochodów i 
wydatków w budżecie powiatu na 2019 rok o kwotę 23.913 zł. 

 
6. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków 

budżetu powiatu na 2019 rok i planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej. 

 
7. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie przeniesienia wydatków w budżecie 

powiatu na 2019 rok między jednostkami w ramach działu, rozdziału i paragrafu. 
 
7a      Przyjęcie wstępnych założeń do projektu budżetu powiatu radomskiego na 2020 rok. 
 
8. Sprawy różne.  
 

Porządek obrad  został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad- Przyjęcie protokołu Nr 34 posiedzenia 
Zarządu. 
 
 
Protokół posiedzenia Zarządu Nr 34/2019 został przyjęty jednogłośnie bez uwag.  
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2a  porządku obrad – Przedstawienie informacji dotyczącej 
MODN w Radomiu z siedzibą w Iłży. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że wczoraj 
Zarząd Powiatu podjął dwie uchwały jedna dotyczy odwołania ze stanowiska Dyrektora 
MODN pani Urszuli Staniewskiej, druga dotyczyła powołania komisji likwidacyjnej, której 
zadaniem jest zlikwidowanie i przejęcie majątku po wygasłym Międzypowiatowym Ośrodku   
Doskonalenia Nauczycieli. Poinformował, że są na początku sporu prawnego z Kuratorium 
odnośnie interpretacji zapisu. Powiedział, że akredytacje musiały uzyskać wszystkie placówki 
doskonalenia nauczycieli w myśl trzech aktów prawnych. Pierwszy to przepisy wprowadzające 
ustawę  Prawo Oświatowe , gdzie art. 320 mówił, że akredytacje placówki musza uzyskać do 
31 sierpnia, jeżeli nie uzyskają to z dniem 1 września ulegają likwidacji w rozumieniu z mocy 
prawa. Druga podstawa prawna to są przepisy Prawa oświatowego rozdział 9, który mówi o 
trybie czyli, Dyrektor składa wniosek, który jest rozpatrywany, Kurator powołuje Zespół 
Akredytacyjny, wykonuje czynności na podstawie których sporządza protokół i wydaje decyzje 
w trybie decyzji administracyjnej, ale w terminie określonym przez ustawę. Powiedział, że ma 
taką decyzję wydaną 18 września, wiec 18 dni po terminie i w tej decyzji w podstawie prawnej 
Mazowiecki Kurator Oświaty przywołuje art. 4, paragraf 1 KPA i art. 184, ust. 3 Prawa 
Oświatowego, pomijając zupełnie przepisy wprowadzające ustawę Prawo Oświatowe, które 
mówią o terminie i o likwidacji. Ta decyzja jest w obiegu prawnym i ona się uprawomocni. 
Powiedział, że  służby Wojewody mają nadzór nad  czynnościami Mazowieckiego Kuratora 
Oświaty. Dodał, że zastanowił by się nad wysłaniem pisma/informacji pytając o zgodność 
prawa wydanej decyzji. Sądzi, że to pismo mogło by tą sprawę załatwić, jeśli Wojewoda 
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stwierdziłby, że decyzja została wydana z naruszeniem prawa to jego obowiązkiem było by ją 
uchylić, jeśli by się to nie zadziało to trzeba by tą decyzję zaskarżyć do Sądu. Stwierdził, że 
Kuratorium stoi na stanowisku, że art. 320 przepisy wprowadzające ustawę Prawo Oświatowe 
jest nieważny, stwierdzając, że skoro czynności zaczęły się wcześniej, a Minister stwierdził, że 
opieszałość organu nadzoru wydającego decyzję została udowodniona, ale trzeba to dokończyć, 
a przepis wcale tego nie mówi. Przepis ten w obrocie prawnym był prawie trzy lata i to był czas 
na to, żeby tę sprawę załatwić, a pani Dyrektor złożyła wniosek 20 grudnia 2018 roku. W 
związku z tym , wydaje mu się , że pan Starosta powinien w tej sprawie wystąpić do Wojewody.  
 
Starost Radomski Waldemar Trelka powiedział, że wczoraj uzyskali opinię Kuratora w 
sprawie odwołania dyrektora MODN, ale nie ma w niej odniesienia do art.320 ustawy Prawo 
oświatowe. 
 
Członkowie Zarządu Powiatu dyskutowali  w/w temacie.  
Zarząd Powiatu zapoznał się z przedstawioną informacją. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 30/2019 
Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie zwiększenia dochodów i 
wydatków budżetu powiatu o 216.000 złotych z przeznaczenie na zadanie inwestycyjne 
„3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – Gmina Gózd” oraz zmiany zakresu zadania 
z jednoczesną zmiana nazwy zadania z „3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – Gmina 
Gózd” na „3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – Gmina Gózd, Skaryszew”  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że powyższy wniosek dotyczył dokonania 
zmian w budżecie powiatu polegających na zwiększeniu dochodów budżetu powiatu na 2019 
rok o kwotę 216.000,00 złotych z jednoczesnym zwiększeniem wydatków budżetu powiatu na 
2019 rok w Powiatowym Zarządzie Dróg Publicznych o w/w kwotę z przeznaczeniem na 
zadanie inwestycyjne pn. „3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – Gmina Gózd”, oraz 
zmianie zakresu zadania z jednoczesną zmianą nazwy zadania z „3531W Kuczki – 
Kazimierówka – Skaryszew – Gmina Gózd” na „3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew 
– Gmina Gózd, Skaryszew” . Przypomniał, że zostało wysłane pismo do Pana Burmistrza z 
prośbą, aby współfinansował to zadanie. 
 
Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył przedstawiony wniosek. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2019 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie Wyrażenie zgody na likwidację środka 
trwałego, pozostałych środków trwałych i niskocennych składników majątkowych (kartoteka 
ilościowa), sprzedaż pozostałego środka trwałego oraz wykreślenie z ewidencji pozostałego 
środka trwałego, wymienionych we wniosku PUP AG.233.4.2019.MB z dnia 10.09.2019 r. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział, że przedłożony wniosek dotyczy 
wyrażenia zgody na likwidację środka trwałego, pozostałych środków trwałych i niskocennych 
składników majątkowych, sprzedaży pozostałego środka trwałego oraz wykreślenie z ewidencji 
pozostałego środka trwałego, wymienionych we wniosku PUP AG.233.4.2019.MB z dnia 
10.09.2019 r. Komisja dokonała analizy i wymienione we wniosku rzeczy są zniszczone, 
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uszkodzone i wyeksploatowane, ich stan uniemożliwia dalsze użytkowanie, a koszty naprawy 
przekraczają koszty zakupu nowych. Prosi o pozytywne ustosunkowanie się do wniosku. 
 
 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 164/2019  w sprawie wyrażenia zgody na 
likwidację składników rzeczowych majątku ruchomego oraz niskocennych składników 
majątkowych. Stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 1 /2019 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Radomiu w sprawie dokonania zmian 
polegających na zwiększeniu dochodów i wydatków w budżecie powiatu na 2019 rok o kwotę 
23.913 zł. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że wniosek dotyczy dokonania zmian 
polegających na zwiększeniu dochodów i wydatków  w budżecie powiatu na 2019 rok w dziale  
o kwotę 23.913,- zł w podziale na paragrafy:  
§ 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników o kwotę 2.480,- zł.,  
§ 4020 – wynagrodzenia osobowe członków korpusu służby cywilnej o kwotę 17.385,- zł., 
§ 4110 – składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 3.562,- zł., 
§ 4120 – składki na Fundusz Pracy o kwotę 486,-zł. 
Poinformował, że Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego pan Jarosław Domański jest 
również nadzorowany przez Starostę w zakresie czynności pracy. Dodał, że Wydział Finansów 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie przekazuje określone środki z 
przeznaczeniem na zwiększenie wynagrodzenia osobowego dla pracowników PINB. 
 
Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył przedstawiony wniosek. Zostanie on ujęty 
w uchwale finansowej Zarządu Powiatu. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2019 rok i planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowany projekt uchwały 
zawiera następujące zmiany. W dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa,  zwiększa się dochody 
i wydatki o kwotę 1.111 złotych. Dochody zwiększa się z tytułu zwrotu przez Gminę Miasta 
Radom kosztów postępowania administracyjnego za zwrot nieruchomości poniesionych w 
2018 roku, a wydatki z przeznaczeniem na zwrot dotacji do Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Ponadto w w/w dziale i rozdziale zwiększa się dochody w §2110 – dotacje 
celowe otrzymane z budżetu państwa na zadania bieżące z zakresu administracji rządowej oraz 
inne zadania zlecone ustawami realizowane przez powiat o kwotę 30.000 złotych (decyzja Nr 
185 Wojewody Mazowieckiego z dnia 9 września 2019 roku) i wydatki w §4300 – zakup usług 
pozostałych o kwotę 30.000 złotych, z przeznaczeniem na wykonanie operatów szacunkowych 
niezbędnych do wydania decyzji ustalających wysokość odszkodowania za nieruchomości 
przejmowane pod budowę dróg publicznych. Zmiany powyższe wprowadzone zostały również 
w planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
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Kolejna zmiana dotyczy działu 750 – administracja publiczna, gdzie przenosi się wydatki 
między paragrafami w rozdziałach: 
- 75011 – urzędy wojewódzkie  z §4210 – zakup materiałów i wyposażenia na §4610 – koszty 

postępowania sądowego i prokuratorskiego w kwocie 500 złotych, z przeznaczeniem na 
pokrycie kosztów zaliczki związanej z wykonaniem przez biegłego operatu szacunkowego 
oraz kosztów doręczenia korespondencji przez komornika sądowego. W/w zmiany 
wprowadzone zostały także w planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej, 

- 75019 – rady powiatów z §4210 – zakup materiałów i wyposażenia na §4220 - zakup środków 
żywności w kwocie 3.000 złotych, z przeznaczeniem na zakup środków żywności tj. kawy, 
napojów, herbaty, cukru, ciastek, gdzie potrzeby okazały się wyższe niż planowano. 

Następne zmiany dotyczą działu 801 – oświata i wychowanie, gdzie przenosi się środki w 
kwocie 1.763 złote, z przeznaczeniem na sfinansowanie szkoleń rady pedagogicznej i dyrektora 
szkoły. 
Zmiany w dziale 852 – pomoc społeczna, przenosi się środki w kwocie 3.080 złotych na: §4170 
– wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 380 złotych i §4230 – zakup leków, wyrobów 
medycznych i produktów biobójczych w kwocie 2.700 złotych, z przeznaczeniem na 
sfinansowanie kosztów umowy zlecenia na wykonanie usługi doprowadzenia wody do 
pomieszczenia magazynu i zamontowania zlewu zgodnie z zaleceniem inspektora sanitarnego 
oraz zakup aparatów słuchowych i leków dla mieszkańców domu pomocy społecznej. 
Kolejne zmiany dotyczą działu 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, gdzie 
zwiększa się dochody o kwotę 45.500 złotych z dotacji, w tym z: powiatu białobrzeskiego – 
9.900 złotych, powiatu grójeckiego – 15.600 złotych i powiatu kozienickiego – 20.000 złotych, 
z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków w §4170 – wynagrodzenia bezosobowe o kwotę 
45.500 złotych na wypłatę wynagrodzeń z tytułu umów zlecenia dla orzeczników. W/w zmiany 
wprowadzone zostały także w planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
Ponadto w w/w dziale, rozdziale 85333 – powiatowe urzędy pracy przenosi się wydatki budżetu 
powiatu z §3020 – wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń na §4210 – zakup 
materiałów i wyposażenia w kwocie 12.500 złotych, z przeznaczeniem na zakup szaf oraz 
środków czystości, tj. papieru toaletowego i mydła. 
W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza przenosi się wydatki budżetu powiatu między 
paragrafami w rozdziałach: 
- 85406 – poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne z 

oszczędności w §§3020, 4270, 4360 i 4410 w łącznej kwocie 3.492 złote na: §4170 w kwocie 
250 złotych, §4210 w kwocie 1.509 złotych, §4300 w kwocie 420 złotych i 4440 w kwocie 
1.313 złotych, z przeznaczeniem na zawarcie umowy o dzieło z lekarzem, z uwagi na 
długotrwałe zwolnienie lekarskie obecnego lekarza, zakup tonerów, papieru ksero, środków 
czystości i artykułów biurowych, sfinansowanie opłaty licencji programu BAZA – 3P oraz 
zwiększenie odpisu na ZFŚS, w związku ze wzrostem zatrudnienia o 1 etat od miesiąca 
września br., 

-  85446 – dokształcanie i doskonalenie nauczycieli z §4700 na §4300 w kwocie 500 złotych, z 
przeznaczeniem na dopłatę do studiów podyplomowych dla pedagoga. 

Następny dział 855 – rodzina, wprowadza się zarówno po stronie wydatków jak i dochodów 
kwotę 2.311 złotych (decyzja Wojewody Mazowieckiego Nr 241/2019 z dnia 9 września 2019 
roku) i wydatki o kwotę 2.311 złotych, w tym w: §3110 - świadczenia społeczne o kwotę 2.288 
złotych i §4210 – zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 23 złote, z przeznaczeniem na 
wypłatę dodatku wychowawczego dla dzieci umieszczonych w rodzinach zastępczych oraz 
sfinansowanie kosztów obsługi w wysokości 1% dotacji. W/w zmiany wprowadzone zostały 
także w planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 165/2019  w sprawie zmian w planie 
dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2019 rok i planie finansowym zadań z zakresu 
administracji rządowej. Stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad – Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie przeniesienia wydatków w budżecie powiatu na 2019 rok między jednostkami w 
ramach działu, rozdziału i paragrafu. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że ten projekt uchwały jest konsekwencją 
tych działań, o  których wspominał Dyrektor Szewczyk, czyli przejmują resztę planów i 
przenoszą z Międzypowiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w 
Iłży kwotę 380.229,37 złotych do Starostwa Powiatowego w Radomiu. W związku z 
nieuzyskaniem  z dniem 31 sierpnia 2019 roku akredytacji przez Międzypowiatowy Ośrodek 
Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży powodującym likwidację z dniem 1 
września br. w/w placówki (art. 320 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku przepisy 
wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe – Dz. U. z 2017 roku, poz. 60 z późn. zm.). Na 
podstawie art.12 ust. 4 pkt 2 ustawy o finansach publicznych urząd jednostki samorządu 
terytorialnego przejmuje zobowiązania zlikwidowanej jednostki. W związku z powyższym 
przenosi się w części plan finansowy między jednostkami w celu uregulowania w/w 
zobowiązań. Dodała, że jako pierwsze będą regulowane wynagrodzenia dla pracowników.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 166/2019  w sprawie przeniesienia 
wydatków w budżecie powiatu na 2019 rok między jednostkami w ramach działu, 
rozdziału i paragrafu. Stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu.  
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7a porządku obrad - Przyjęcie wstępnych założeń do 
projektu budżetu powiatu radomskiego na 2020 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że ustawa o finansach publicznych 
nakłada obowiązek przygotowania projektu uchwały budżetowej na kolejny rok i Wieloletniej 
Prognozy Finansowej do 15 listopada. Dokumenty w tym terminie musza trafić do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej oraz Rady Powiatu. Ustawa ta nakłada również obowiązek podjęcia 
uchwały o procedurze pracy nad uchwałą budżetową. Taka uchwała jest podjęta i wynika z niej, 
że do 15 października wszystkie jednostki organizacyjne powiatu i wydziały merytoryczne 
mają przedłożyć do Starostwa Powiatowego do Wydziału Finansowego plany finansowe na 
podstawie założeń przyjętych przez Zarząd Powiatu. Zostanie wystosowane pismo informujące 
Dyrektorów Jednostek i Wydziały Merytoryczne  o sporządzeniu planów do 15 października 
danego roku. Następnie zostaną skalkulowane dochody. Mając stronę dochodową, mając plany 
finansowe określone przez Dyrektorów, dokonuje porównania i dalej ustala Zarząd Powiatu, 
który przyjmuje jakie będą przychody, np. z tytułu zaciągniętych kredytów, planuje kwotę 
wolnych środków bądź nadwyżki budżetowej, która ewentualnie będzie można wprowadzić do  
budżetu. Jest też ustalana kwota do dyspozycji Zarządu na inwestycje. Najpierw trzeba 
zabezpieczyć obligatoryjne wydatki budżetu tak, żeby mogły sprawnie funkcjonować 
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jednostki. Jest ustalona pula na wydatki inwestycyjne i wtedy Zarząd decyduje jakie inwestycje 
będzie realizował w przyszłorocznym budżecie i WPF. Dodała, że muszą być ustalone jakie są 
wzrosty do przyszłorocznego budżetu, albo bazuje się na tegorocznym budżecie i przyjmuje się 
wysokość wydatków bieżących taką jaka jest w tym budżecie i tak samo jednostki kalkulują, 
albo zakładają wzrost. Powiedziała, że do założeń jakie przygotował Minister Finansów do 
ustawy budżetowej na 2020 rok przyjęte zostało, że w 2020 roku prognozowany wzrost inflacji 
jest 2,5%, a prognozowana inflacja w 2019 roku to 1,8%. Dodała, że w budżecie na 2019 rok 
nie był założony żaden wzrost wydatków rzeczowych, propozycja jest taka, żeby założyć do 
przyszłorocznego budżetu wzrost rzędu 1,5%. Powiedziała, że należy mieć też na uwadze, iż 
rok rocznie w budżecie tworzona jest obowiązkowa rezerwa ogólna  w wysokości około 800. 
000 złotych. Bazując na tych wydatkach bieżących jakie mają obecnie to wzrost 1,5% daje 
kwotę rzędu około 360.000 złotych. Kolejna kwestia jaka musi zapaść decyzją Zarządu to  
kwestia wynagrodzeń. Dodała, że na 2020 rok Rada Ministrów przyjęła wzrost minimalnego 
wynagrodzenia z 2.250 złotych do 2.600 złotych plus wysługa. Zarząd musi przedyskutować, 
przeanalizować i zdecydować jakiej wysokości przewiduje na 2020 rok wzrost wynagrodzeń 
dla pracowników oczywiście poza nauczycielami. 
 
Po dyskusji Zarząd Powiatu przyjął następujące wstępne założenia do budżetu powiatu 
na 2020 rok. 
 
Został przyjęty wzrost wydatków rzeczowych o 1,5%. Zarząd zabezpieczy skutki wzrostu 
minimalnego wynagrodzenia z 2.250 złotych do 2.600 złotych plus wysługa zgodnie z ustawą. 
Wynagrodzenia nauczycieli zostaną wyliczone w oparciu o obowiązujące przepisy oświatowe. 
W zakresie wydatków na wynagrodzenia przyjęto podwyżkę tj. średnio 100 złotych brutto na 
etat plus dodatek za wysługę lat. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odczytała jaki będzie zapis w piśmie skierowanym do 
wszystkich dyrektorów cyt.: „…wydatki na wynagrodzenia osobowe pracowników należy 
skalkulować przyjmując za podstawę aktualne wynagrodzenie w roku 2019 według angaży, 
zakładając zwiększenie funduszu wynagrodzeń na 2020 rok o planowane podwyżki 
wynagrodzeń średnio 100 zł plus dodatek za wysługę na każdy etat od 1 stycznia 2020 rok, 
Ponadto należy naliczyć 5% fundusz nagród od funduszu wynagrodzeń  i nagrody 
jubileuszowe.” Dodała, że odprawy będą przeniesione do rezerwy.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że Zarząd w trakcie prac nad budżetem po 
zabezpieczeniu zadań obligatoryjnych i koniecznych do realizacji a wynikających z 
obowiązujących przepisów prawnych, przy uwzględnieniu możliwości finansowych 
przeanalizuje i określi wykaz zadań inwestycyjnych do realizacji w przyszłorocznym budżecie. 
Dodał, że będą podejmować decyzje według obiektywnych kryteriów, ważnym elementem jest 
zrównoważony rozwój powiatu oraz uwzględnienie praw, aktywności i inwestycji, które 
dokonują się w 2019 rok lub dokonywać się będą w kontekście złożenia wniosku w 2019 roku, 
mowa o drugim naborze do Funduszu Dróg Samorządowych. Kolejnym ważnym elementem 
jest uwzględnienie zaangażowania się Wójtów, Burmistrzów w te przedsięwzięcia. Dodał, że 
zaproponują pewną hierarchię zadań każdej gminie.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych Joanna Chojnacka powiedziała, że 
dzisiejsze spotkanie jest typowo robocze, ponieważ plan wydatków inwestycyjnych będzie 
tworzony w momencie jeżeli zapadną decyzje co do planu wydatków bieżących i jeżeli będą 
znać możliwości i kwoty jakie mogą być przeznaczone na inwestycje. Przede wszystkim 
spotykają się po to, aby ustalić kryteria i przyjąć zasadę, jeżeli cokolwiek uzgodnią w tej chwili, 
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nawet przed ustaleniem planu wydatków inwestycyjnych, to żeby wystąpić do Wójtów, 
Burmistrzów i wskazali ewentualnie jakie zadania są brane pod uwagę do realizacji w 2020 
roku i które z tych zadań Wójt czy Burmistrz dofinansuje. Powiedziała, że w WPF mają w 
sumie 30 zadań, z tego 8 zadań w tym roku zostanie zakończonych, ewentualnie jeśli nie 
zostaną zakończone to przejdą na wydatki niewygasające, czyli z WPF-u  wypadną. Tworząc 
WPF nie mogą planować zadań, których realizacja zacznie się w 2022 czy 2023 roku. Trzeba 
brać pod uwagę te zadania, które już są w WPF-ie, albo zadania, które rozpoczną się w 2020 
roku i będą kontynuowane. Poinformowała, że PZDP na 2020 rok złożyło trzy wnioski do 
dofinansowania z FDS na terenie gminy Wierzbica: Wierzbica-Polany-Krzyżanowice, na 
terenie gminy Jedlińsk i Zakrzew: Gulin-Wsola-Wojciechów i na terenie gminy Przytyk: 
Wieniawa-Przytyk-Jedlińsk odcinek drogi gruntowe. Dodała, że złożyli deklarację , że jeżeli te 
wnioski znajdą się na liście zadań do dofinansowania to zabezpieczą część finansową dla tych 
zadań, dlatego te zadania muszą w pierwszej kolejności znaleźć się w planach wydatków 
inwestycyjnych na 2020 rok. Trzeba wybrać zadania, które będą realizowane w przyszłym 
roku, o które wystąpią do gmin, aby dofinansowały je w przyszłym roku i jakie nowe zadania 
zostaną wprowadzone do Wieloletniej Prognozy Finansowej, poprzez regulacje stanu 
prawnego bądź opracowanie dokumentacji, żeby w latach kolejnych te zadania przygotowywać 
do zgłoszenia pod Fundusz Dróg Samorządowych, rezerwę subwencji ogólnej bądź 
jakiekolwiek inne środki, które się pojawią z innych programów, które na dzień dzisiejszy nie 
ma. Trzeba wziąć pod uwagę, że pomiędzy opracowaniem dokumentacji projektowej a 
wydaniem decyzji pozwolenia na budowę nie może minąć 3 lata i pomiędzy uzyskaniem 
decyzji nie może minąć 3 lata do realizacji zadania, bo inaczej dokumentacja i zadanie traci 
ważność. Dodała, że oczywiście zaproponują kiedy i w jakim terminie będą składać wnioski 
do FDS, pamiętając, o tym, że w ciągu roku można zgłosić tylko trzy zadania. 
 
 
Następnie przedstawiła propozycje zadań, które według PZDP powinny się znaleźć w projekcie 
budżetu jeśli chodzi o inwestycje oraz poinformowała jakie wpłynęły wnioski. 
 
I tak np. m.in. proponuje.: 
Miasto Pionki: 
-droga: Pionki-Podgóra -rozbudowa ul. Spacerowej i Polnej wraz z przebudową obiektu 
mostowego, dokumentacja jest z 2018 roku. 
- droga: Jedlnia-Sokoły –Pionki- rozbudowa ul. Radomskiej  wraz z budową ścieżki rowerowej, 
dokumentacja z 2016 roku,  
 
Gmina Pionki: 
- w WPF była przebudowa drogi Lewaszówka-Poświętna – zadanie to zostało zrealizowane w 
tym roku więc już nie ma go w WPF, żadnego wniosku z gminy czy od mieszkańca nie było, 
ale można by zgłosić np.   
- drogę Jedlnia-Sokoły-Pionki – rozbudowa drogi wraz z budowa ścieżki rowerowej 
 
Miasto i gmina Iłża: 
-Wierzbica –Polany-Krzyżanowice - przebudowa drogi na odc. Gaworzyna-Krzyżanowice oraz 
budowa chodnika, 
- Iłża-Wólka Gonciarska - budowa chodnika, naprawa poboczy, oznakowanie, usunięcie gałęzi 
drzew i krzewów, 
-Iłża-Antoniów- dokumentacja projektowa z 2017 roku 
-Iłża-Rybiczyzna -Grabowiec - dokumentacja projektowa na budowę chodnika w m. Błaziny 
Górne do m. Maziarze Nowe, przebudowa skrzyżowania DK nr 9, rozbudowa drogi, 
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- przebudowa drogi Seredzice-Iłża 
Miasto i gmina Skaryszew: 
- przebudowa drogi Odechów-Kowalków-Sienno, 
- rozbudowa drogi Gaj –Tomaszów w m. Dzierzkówek Stary, dokumentacja z 2014 roku, 
- rozbudowa drogi Parznice-Skaryszew, dokumentacja projektowa z 2018 roku, 
- przebudowa drogi Bujak-Dzierzkówek, dokumentacja projektowa z 2017 roku, 
- przebudowa drogi Walentynów-Tomaszów(dokumentacja z 2012 roku),  
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział, że chciałby, aby w każdej gminie się coś 
działo. 
 
Zarząd Powiatu zapoznał się z przedstawionymi propozycjami zadań inwestycyjnych. 
Członkowie Zarządu dyskutowali w w/w temacie. Omawiali przedstawione propozycje oraz 
ustalali kryteria wyboru zadań. 
Na następnym posiedzeniu Zarządu Powiatu odbędzie się dalszy ciąg prac nad budżetem. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad- Sprawy różne. 
 

Żadnych spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 37 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz. 12:30. 
 
 
Protokołowała: 
 
Joanna Kosior 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Waldemar Trelka……………………..                      

 
2. Wicestarosta -  
Roman Frąk….……………………….. …..                        
 
3. Członek Zarządu –  
Zbigniew Dziubasik……………………………                               

 
4. Członek Zarządu –  
Krzysztof Kozera …………………………..                               

 
5. Członek Zarządu - 
Zdzisław Mroczkowski…………………………                                

 
Skarbnik Powiatu – 
Joanna Wontorska………………………….   
 
Sekretarz Powiatu 
Rafał Czajkowski……………………………                         


